
 

 
 
 
 
 
 
 
Titel toekomst circulaire economie gemeente Heerenveen 
Inleiding 
 
Gemeente Heerenveen heeft stevige ambities op het gebied van de circulaire economie. 
Een belangrijk onderdeel daarvan is hoogwaardige recycling van plastic.  
 
Afgelopen week kwam het nieuws dat nieuw plastic zo goedkoop is, dat 
recyclingbedrijven nauwelijks in staat zijn te concurreren (zie oa: 
https://eenvandaag.avrotros.nl/item/nieuw-plastic-is-goedkoper-dan-gerecycled-plastic-
waardoor-fabrieken-omvallen-wil-je-een-circulaire-economie-dan-moet-je-deze-
industrie-helpen/). Gezien de enorme maatschappelijke kosten van nieuw plastic een 
zeer onwenselijke ontwikkeling. 
 
Daarom hebben wij de volgende vragen: 
 
 
Is het college bekend met deze ontwikkeling? 
 
 
De portefeuillehouder van het Programma Circulaire Samenleving is op de hoogte van de 
ontwikkelingen. Samen met het ambtelijk programmateam wordt continu gekeken welke 
ontwikkelingen er zijn en welke inspanningen op dat moment nodig zijn om de ambitie te 
behalen. Deze ontwikkeling geeft geen directe aanleiding om ambities bij te stellen, 
daarom is er geen breder gesprek binnen het college hierover gevoerd.  
 
 
Weet het college of deze ontwikkeling gevolgen heeft voor bedrijven in onze gemeente 
die zich richten op recycling van plastic? 
 
 
De kunststofbedrijven in onze gemeente spelen een belangrijke rol in de transitie naar 
circulair. Omrin is voorloper in het efficiënt verwerken van huishoudelijk afval, in de KSI 
worden de kunststoffen verwerkt om weer in de markt toegepast te worden. Morssinkhof 
neemt een deel hiervan af (HDPE (shampooflessen) bijvoorbeeld). Blue Cycle heeft een 
proces in ontwikkeling om de resterende kunststofstromen weer tot olie te maken ten 
behoeve van de kunststofindustrie. En het NTCP is wereldwijd voorloper op het vlak van 
sorteren, wassen en analyseren van kunststoffen. Verder heeft Pre Sero een rol in 
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recycling en ook een partij als Greendigital in de verwerking van ICT materiaal waar ook 
veel kunststoffen in zitten. 
 
De wetgeving is er en zal verder de productieketens in gaan in de komende periodes. 
Regrind materiaal wordt gaandeweg steeds meer gevraagd. Tot die tijd is het de 
uitdaging om de voorlopersrol qua innovatie en duurzaamheid vast te houden en uit te 
bouwen. Het is voor sommige partijen wel een kwestie van volhouden. Onze grotere 
partijen hebben echter voldoende gegarandeerde afzet van materialen en ook een brede 
opbouw in ieders businesscase dat hier geen schadelijke effecten van worden verwacht. 
Kleinschalige initiatieven hebben er echter wel potentieel veel hinder van.  
 
In onze rol binnen Chemport Europe waar ook de Greenwise Campus nauw aan gelieerd 
is, spreken we met onderwijs, ondernemers en overheden hoe we ons hiertoe kunnen 
verhouden. En ook hoe fondsen als EFRO, JTF en andere hiertoe kunnen worden ingezet 
naar onze bedrijven toe. 
 
 
Heeft het college inzichtelijk wat deze ontwikkeling voor concrete consequenties heeft 
voor onze gemeentelijke ambities op het gebied van circulariteit? 
 
 
De circulaire transitie zit in de voorfase, die zich kenmerkt door experimenteren en leren. 
Dit betekent ook flexibel zijn bij ontwikkelingen. We kijken continu welke inspanningen 
het beste bijdragen om de ambitie te behalen. De ambitie blijft dus gelijk, maar de route 
er naartoe wijzigt continu. Deze ontwikkeling heeft effect op onze strategische doelen 
rondom een innovatief ecosysteem en het circulair ondernemen van bedrijven met 
nieuwe circulaire verdienmodellen. De circulaire plasticsketen is een van de ketens waar 
we in Heerenveen naar kijken, de ambitie en strategische doelen zijn breder dan alleen 
deze keten.  
 
Op dit specifieke onderwerp rondom circulaire plastics kunnen we inzetten op lobby 
middels onze netwerken. Onder andere in onze rol binnen Chemport Europe, waar ook de 
Greenwise Campus nauw aan gelieerd is, spreken we met onderwijs, ondernemers en 
overheden hoe we ons tot deze ontwikkelingen kunnen verhouden. En ook hoe fondsen 
als EFRO, JTF en andere hiertoe kunnen worden ingezet naar onze bedrijven toe.  
 
 
Heeft het college alternatieve plannen voor het behalen van onze ambities, wanneer deze 
door zulke ontwikkelingen worden bedreigd? 
 
 
We hebben gesprekken met allerlei ondernemers in onze gemeente over de transitie naar 
circulair ondernemen. Naast circulair plastics liggen er ook veel kansen bij bijvoorbeeld 



 

de circulaire bouw en de logistieksector waar we ook als gemeente op inzetten. Er zijn 
meerdere inspanningen die bijdragen om de ambitie te behalen.  
 
De gemeente is dus niet afhankelijk van alleen de focus op circulaire plastics, maar we 
kiezen hier wel heel bewust voor om op in te zetten en zien hier geen aanleiding toe om 
dit te wijzigen. Het risico van de circulaire transitie is dat deze lang duurt. Volharding is 
nodig om hier met onze bedrijven beter in te worden en in te spelen op de kansen welke 
de Europese regelgeving gaat bieden. 
 
 
 
 
 
 
 


